

Ranjau Sepanjang Jalan

Tinjauan berulang tentang impak kos sara hidup pasca pandemik terhadap isi rumah berpendapatan rendah di Kuala Lumpur

Mei 2024

Kajian ini adalah kesinambungan daripada projek Keluarga di Pinggiran (FOE). Semasa pandemik COVID-19, UNICEF dan UNFPA menjalankan kajian longitudinal kaedah campuran empat fasa semasa dan selepas pandemik. Kajian itu bertujuan mengukur kesan pandemik ke atas wanita dan kanak-kanak dalam keluarga berpendapatan rendah di Kuala Lumpur.

Kajian ini bertumpu pada tinjauan yang dibuat selepas pandemik, yang dijalankan dari 14 Oktober 2023 hingga 16 November 2023. Tinjauan ini mengumpulkan data daripada 755 isi rumah berpendapatan rendah yang tinggal di 16 perumahan awam kos rendah di Kuala Lumpur. Sampel kajian terdiri daripada 501 isi rumah dengan hampir 30% daripadanya adalah responden yang pernah ditemubual untuk projek FOE. Selain itu, terdapat sampel tambahan 254 isi rumah, terutamanya isi rumah yang diketuai oleh wanita.

unicef 
for every child



Sorotan Utama 1

Kebanyakan ketua isi rumah sudah kembali bekerja dan pendapatan keluarga juga bertambah baik namun, kemiskinan masih tinggi, terutama dalam kalangan wanita, kanak-kanak, serta orang kurang upaya.



Pendapatan bulanan penengah isi rumah telah kembali pulih kepada paras sebelum pandemik. Pendapatan penengah bulanan isi rumah meningkat 32% kepada hampir RM3,000. Bagi isi rumah yang diketuai wanita, pendapatan penengah adalah RM1,600 atau 23% lebih tinggi berbanding 2019. Pendapatan bulanan isi rumah yang diketuai orang kurang upaya adalah yang terendah sebanyak RM1,550.



Kemiskinan masih tinggi, pada kadar 41% pada Okt 2023, namun jatuh sedikit berbanding 45% pada Mac 2021. Dalam kalangan isi rumah diketuai wanita, kadar kemiskinan adalah 59% (Mac 2021: 62%). Kadar kemiskinan tertinggi adalah dalam kalangan isi rumah yang diketuai orang kurang upaya, pada 67%. Kadar kemiskinan tegar adalah 8%, dan yang tertinggi dalam kalangan isi rumah yang diketuai orang kurang upaya iaitu pada 17%.



Majoriti Ketua Isi Rumah (KIR) sudah kembali bekerja. Kadar pengangguran telah berkurangan daripada 12% pada Mac 2021 kepada 5.9% pada Oktober 2023. Kadar pengangguran isi rumah diketuai wanita juga menurun, dari 16% kepada 7.4% dalam tempoh sama. Kadar pengangguran ketua isi rumah kurang upaya adalah yang tertinggi pada 10%.



Kanak-kanak paling terdedah dalam kanch kemiskinan. Hampir semua kanak-kanak (95%) hidup dalam kemiskinan relatif, dengan 40% tinggal dalam isi rumah yang di bawah garis kemiskinan.

Sorotan Utama 2

Perlindungan sosial dan program bantuan perlu dipertingkatkan.



Majoriti KIR bekerja makan gaji. Peratusan yang bekerja sendiri berkurangan daripada 1 daripada 4 kepada 1 daripada 5 antara Mac 2021 dan Oktober 2023.



72% menerima beberapa jenis bantuan sosial, 68% menerima STR, sementara 23% menerima zakat.



Namun, 40% pekerja tiada perlindungan sosial berkaitan pekerjaan (38% wanita), termasuk mereka yang bekerja makan gaji (26%), dan tertinggi dalam kalangan yang bekerja sendiri (92%).



Bagaimanapun, bantuan boleh diperluaskan kerana kira-kira 1 daripada 3 isi rumah dengan pendapatan tidak lebih RM5,000 sebulan tidak menerima STR.

Ranjau Sepanjang Jalan

Tinjauan berulang tentang impak kos sara hidup pasca pandemik terhadap isi rumah berpendapatan rendah di Kuala Lumpur

unicef 
for every child

Sorotan Utama 3

Majoriti isi rumah terbeban dengan kenaikan harga makanan.



8 daripada 10 isi rumah bergelut untuk menjana pendapatan yang mencukupi bagi menampung keperluan asas hidup, lebih tinggi berbanding 7 daripada 10 seperti yang dilaporkan semasa pandemik.



Majoriti isi rumah (90%) terkesan dengan kenaikan kos sara hidup, terutamanya harga makanan, manakala kira-kira 50% menganggap kedudukan kewangan mereka semakin merosot berbanding 2022.



Untuk menangani kos sara hidup yang meningkat, keluarga bekerja lebih masa dan mengurangkan perbelanjaan termasuk makanan. Kanak-kanak yang kebanyakannya berhadapan masalah kesihatan, juga mengurangkan pengambilan makanan, dengan 1 daripada 2 makan kurang daripada tiga kali sehari.

Sorotan Utama 4

Pendidikan anak-anak kian mencabar.



Ibu bapa semakin khuatir tentang prospek masa depan anak mereka, terutama yang menyentuh soal akses kepada pendidikan dan kualiti pendidikan itu sendiri.



Kos pendidikan telah meningkat dengan ketara, dengan 78% isi rumah menyatakan kenaikan itu merangkumi kos pengangkutan, kegiatan kokurikulum, dan makanan di kantin sekolah, yang telah naik sejak pandemik bermula.

Sorotan Utama 5

Tekanan mental semakin bertambah, malah lebih buruk berbanding semasa pandemik.



Majoriti isi rumah (3 daripada 4) menyatakan kenaikan kos sara hidup sangat menjejaskan kesihatan mental mereka, dengan hampir 1 daripada 4 melaporkan perasaan tertekan yang memuncak berbanding semasa pandemik.



1 daripada 3 isi rumah menjangkakan kedudukan kewangan mereka akan semakin merosot, berbanding 1 daripada 4 pada 2021.

Sorotan Utama 6

Apa yang diperlukan oleh isi rumah ialah gaji dan upah yang lebih tinggi, manakala subsidi petrol tidak mendapat sokongan yang tinggi.



Menaikkan gaji dan upah dan mengekalkan program bantuan tunai sedia ada adalah langkah dasar yang lebih optimal menurut isi rumah untuk meringankan kesan kenaikan kos sara hidup.



Bantuan tunai dan kawalan harga barang makanan dianggap polisi sedia ada yang paling bermanfaat untuk isi rumah, sementara subsidi petrol umumnya tidak dianggap membantu, dengan hanya 7% menyatakan sokongan terhadap polisi ini.